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一、论坛意义(Mission Statement) 
在甬外籍人士对宁波经济建设、文化交流与国际化形象提高等方面扮演着非常重要的角色。本次论坛在浙大宁波理工学院外语分院师生开展了3年“在甬外籍人士看宁波”的系列走访活动基础上进行，论坛由浙大宁波理工学院、浙江省外文协会联合举办，意在开启学研携手搭建甬城外籍人士交流平台的历史。论坛宗旨在于倾听外籍人士对甬城国际化城市建设的建议性意见，了解外籍人士在宁波生活和发展需求，献计宁波国际化城市形象之提升。同时，论坛也是我院外国语专业师生践行“教育服务地方”的具体行动。 
Ningbo expatriates contribute greatly to the economic and cultural exchange, as well as the promotion of Ningbo’s image. On basis of the a series activities conducted by faculty and students in NIT over the last three years, Ningbo Institute of Technology, Zhejiang University, Zhejiang Association of Foreign Languages and Literatures, jointly initiate A Forum on Ningbo Expatriates and International Image, the purpose of the forum is to provide a platform for all those who love and care about Ningbo to thoroughly present and share ideas with regard to issues related to promotion of Ningbo’s international image. Meanwhile, for faculty and students in NIT, the forum serves as a meaningful practice of “education serving city development”. 
二、论坛主题内容(Main Topics of the Forum)
（1）外籍人士对提高宁波国际化形象的建设性意见、创意策划等；

（2）外籍人士在宁波生活、工作、学习、创业感悟；

（3）外籍人士在宁波的文化适应；

（4）如何提高宁波对外籍人士的吸引力；
（5）服务型学习：青年学子对提高宁波国际化形象的作用；

（6）涉外服务行业与宁波国际化形象；

（1）Constructive and creative ideas to improve Ningbo’s international image；
（2）Expatriates’ life and working experience in Ningbo；
（3）Cultural adaptation of Ningbo Expatriates；

（4）How to improve Ningbo’s Attraction to Expatriates；

（5）Role of college students in improving Ningbo’s international image；

（6）Expatriates Service Industry and Ningbo’s international image ；

主旨发言人介绍
Introduction of Keynote Speaker 


崔钟锡 (CHOI JONG SUK)
男，韩国，宁波外事学校韩语外教，中国历史专业硕士，热爱中国文化，2006年来到宁波，积极参与宁波文化活动，宁波上海世博宁波300人家，2010年获宁波"茶花纪念奖。

Male, Republic of Korea, with a Master Degree in Chinese History, Mr.CHOI JONG SUK teaches in Ningbo Foreign Affairs School, he loves Chinese culture and actively participates in local cultural activities, being elected the “Ningbo 300 Families of Shanghai Expo”, being granted “Camellia Memorial Prize” by Ningbo Municipal Government in 2010.


DR. Abigail Elizabeth Mann
女,美国，博士，美国印地安那波里斯大学副教授，浙江大学宁波理工外国语学院中美联合办学项目外籍专家，从事英美文学与文化领域研究，现指导宁波理工学院学生制作宣传宁波的英文网站。

Abigail Mann is an Assistant Professor in the University of Indianapolis. She received her PhD from Indiana University in October of 2010. Her research interests include Victorian Literature, both British and American, feminist theory, and science studies. She has engaged the students in the website redesigns for local spots in Ningbo.

Randy Williams
1996年首次游览中国, 遂生扎根中国之心；2001至今以宁波为家,辛勤耕耘, 现在宁波拥有三家注册公司, 分别为：Sino Sales & Support Ltd.贸易公司、Randy’s Café、Randy’s DIY Pottery Store。
Randy Williams, first visited China in 1996, determined from that time to find a way to work and live in China. In 2001 decided to make Ningbo his new home.  Randy runs Sino Sales & Support Ltd. a trading company, and has Randy’s Café and Randy’s DIY Pottery Store all located in Ningbo.

石井康男 （Ishii Yasuo）
男,日本，浙江万里学院外籍教师，在中国从事教育工作13年，来宁波4年，2006年获得"茶花纪念奖", 热爱教学与中日文化交流，石井康男老师赠予浙江万里学院三十棵樱花树。
Male, with 13 years teaching experience in China，currently teaching in Wanli University，Mr. Ishii Yasuo enjoys a great popularity with students and he won “Camellia Memorial Prize” in 2006, Mr. Ishii Yasuo devotes to cultural exchange between China and Japan and once presented 30 Sakura Trees to Wanli University.

Matthew C Galat 
男,美国，亚洲英文商务网络Asia English Business Network创始人，致力于宁波外籍人士商务社交平台的搭建，目前从事涉外服务行业。视宁波为中国经济成长之重心。

Male, founder of Asia English Business Network, devoting himself to the building of business network, currently works in Expats service industry. He sees Ningbo as a center of growth and prosperity in China.


陈雯雯 (Chen Wenwen)
女,中国，浙江大学宁波理工学院外国语分院08（5）班学生，2010参加“用声音叙事--在甬外籍人士眼中的宁波”暑期社会实践调研队任副队长，在杭州都市快报与宁波日报（开发导刊）发表新闻报道两篇。
Chen Wenwen, female, China, a student from School of Foreign Language Study of Ningbo Institute of Technology, Zhejiang University, is a vice-captain of the project: a narration by voice: Ningbo’s image in the eyes of expatriates, and publishes two articles respectively in Ningbo Daily and Hangzhou City Express.


论 坛 日 程Forum Schedule 
	11月20日 Nov. 20

	时间when
	地点where
	演讲人who
	内容what
	主持人Session Chairs

	8:30-08:50
	理工与会场
	
	迎宾 (reception )
	

	09:00-09:20
	Opening Ceremony（NF103）
	 郑醒尘

(Zheng Xingchen)
	宁波市外事办领导致辞
(Welcome Address by Mr. Zheng Xingchen, Vice-Director of Foreign Affairs Office of Ningbo Municipal Government)
	庞继贤

(Pang Jixian) 

浙江大学宁波理工学院外国语分院庞继贤院长致辞

(Pang Jixian, Dean of School of Foreign Languages Studies Ningbo Institute of Technology, Zhejiang University )

	
	
	金伟良
(Jin Weiliang)
	浙江大学宁波理工学院领导致辞

(Welcome Address by Mr. Jin Weiliang, the President of Ningbo Institute of Technology, Zhejiang University )
(Interpreter: Lanli Lulin)
	

	09:20-10:00
	First Session（NF103）
	崔钟锡
 (Choi Jong Suk)
	献计宁波国际化形象之提升

Ideas to Improve Ningbo’s International Image *
	蔡亮
(Cai Liang)



	
	
	DR. Abigail Elizabeth Mann
	The Thoughts of an Expat Teacher；
	

	
	
	Randy Williams
	Yesterday, Today & Tomorrow in Ningbo China
	

	10:00-10:20
	（NF103）大厅
	
	Tea Break（乐队现场表演）
	

	10:20-11:30
	Second Session（NF103）
	石井康男
（Ishii Yasuo）
	寧波を日本に紹介する構想企画 *
(The Promotion of Ningbo’s  Popularity with Japanese)
(Interpreter: Shi Yanfeng)
	蔡亮
(Cai Liang)



	
	
	Matthew C Galat
	Expatriates Service Industry and Ningbo’s International Image
	

	
	
	陈雯雯

 (Chen Wenwen)
	Role of College Students in Promoting Ningbo’s International Image
	

	
	
	梁雪松
(Liang Xuesong)
	Summarizing speech
	

	11:40-11:50
	行政楼门口
(Administration building of NIT)
	
	合影 (Group Picture)
	

	12:00-13:30
	西江古村
（Xijiang Ancient Village）
	
	-午餐-（Lunch）
	

	13:40-15:50
	天宫庄园体验游 ( Trip to Tian Gong Fazenda)
	
	宁波城市体验观光
City tour
	

	16:10
	Drop off at NIT
	
	返回理工Back to NIT
	


注：带“* ”号的发言为非英语。（Note：The lectures with “* ”are in other than English.）

论坛主旨发言提要
Abstract of Keynote Speech


崔钟锡
（CHOI JONG SUK）

要推进国际化城市的发展，首先要明确国际城市化建设的主要目的是什么。建设国际化城市的最主要目的是提高市民生活质量，为市民提供既舒适又愉快的生活环境。以经济发展为基础，保持生态环境，具有独特个性的城市建设才能成为未来国际化城市的新的标准。

To advance the development of international city calls for a clear awareness of the goal for building an international city, which according to Mr.CHOI JONG SUK is to provide convenient and pleasant living environment for citizens. Therefore, there is a need to keep balance between economic development and environment protection, meanwhile the uniqueness of a city or “city’s personality” should be made a new criterion for international city 


DR. Abigail Elizabeth Mann
A brief overview of the increasing nature of English learning in China and the Sino-US program in particular. DR. Abigail Elizabeth Mann suggests frequent contact with foreigners, either in business or tourist fields, and shares the projects she has engaged the students in, particularly the website redesigns for local spots in Ningbo and what she has gathered about students’ thoughts about how to make information in China more foreigner-friendly. The presentation will end with a sketch of future projects that her own experiences as an expat in Ningbo have suggested and open up the floor to further suggestions and needs from the business community in Ningbo.

Randy Williams

1.Views and observations of China on my first few visits

a. China in General

b. Ningbo specifically

2. Transitions of progress up to today

3. Report of today’s life in Ningbo as Expat

4. Expected progress for tomorrow

5. Hopes for change to improve

石井康男
（Ishii Yasuo）

宁波作为现代化的港口城市，中国佛教圣地之一，拥有天童寺、宝国寺等佛教名胜史迹，和日本自古就有悠久的文化交流历史。但是在日本，宁波的知名度却非常低，许多日本人不了解宁波这座城市的过去与现在。石井先生通过梳理宁波古时与今日的对日交流，拟探讨如何扩大宁波在日本的知名度。

Ningbo, a modern international port city with a strong Buddhist connection, boasts such historical temples as Tiantong Temple, Asoka Temple and Baoguo Temple. Ningbo used to have a very close cultural tie with Japan, while, Ningbo’s current reputation doesn’t match with what she deserves. Many Japanese have a vague idea of Ningbo’s key position in China, by examining Ningbo’s cultural exchange with Japan past and present, Mr. Ishii Yasuo aims at exploring effective ways to improve Ningbo’s popularity in Japan.

Matthew C Galat
I. Personal Background (who am I? why I came? and what I saw?)
II. Past to Present: expatriate life in China.

III. The future

a. China’s changing forces.

b. Expat Shift

c. New Stuff Coming!!! (tools events groups technology)
IV. Closing: (connect to china while you are here)

陈雯雯

 (Chen Wenwen)

To promote Ningbo international image seems a big topic to college students. Miss Chen shares her idea of how can college student contribute the city development on basis of her experience of participating in the project: a narration by voice: Ningbo’s image in the eyes of expatriates, stating active involvement and professional knowledge will make college students become the ambassador of Chinese culture, most importantly, getting fully ready to devote to future development of this city.

对于在校的大学生而言，如何为宁波国际形象提升作贡献似乎是一个遥远的问题。演讲人以参加了“用声音叙事――在甬外籍人士眼中的宁波”调研活动的亲身经历来分享感受，并深信积极的投入与扎实的专业知识可以使大学生成为中国文化的传递者，和中西文化的沟通者，更重要的是，实践的积累将最终成就国际化城市发展的未来人才储备。


《用声音叙事—在甬外籍人士眼中的宁波》暑期社会实践深度访谈全记录
	序号
	采访对象
	国籍与社会职务
	采访人
	团队成员

	1
	Marcian
	喀麦隆，浙江纺织服装学院教师
	郑丽琼
	郑丽琼 陈棵可 林珊珊

	2
	Robert Lloyd
	美国，货运联合公司职员
	陈棵可
	郑丽琼 陈棵可 林珊珊

	3
	John Mckenzie
	苏格兰，诺安检测服务有限公司执行总经理，分析业务董事
	林珊珊
	郑丽琼 陈棵可 林珊珊

	4
	Alan
	澳大利亚，万里学院教师
	钟威萍
	袁晓燕 李亚亚 钟威萍


	5
	Michael Haggerty
	美国
	袁晓燕
	袁晓燕 李亚亚 钟威萍


	6
	Francisco Gilibert
	西班牙，宁波市康新电缆有限公司的副总裁兼技术顾问
	李亚亚
	袁晓燕 李亚亚 钟威萍


	7
	Randy Williams
	美国，宁波惜诺公司经理
	陈雯雯
	陈雯雯 胡慧中 董达

	8
	Daniel
	美国，宁波工程学院老师
	董达
	陈雯雯 胡慧中 董达

	9
	Enrique Randolph
	墨西哥，敏实集团项目经理
	胡慧中
	陈雯雯 胡慧中 董达

	10
	Matthias Hackler
	德国，宁波大学留学生
	苏霞
	金晶 沈渊桑 苏霞

	11
	Michael
	美国，夏恩英语培训机构教师
	金晶
	金晶 沈渊桑 苏霞

	12
	Peter
	德国，宁波大学留学生
	沈渊桑
	金晶 沈渊桑 苏霞

	13
	Craig Fleming
	英国，诺丁汉大学高级导师
	赵益平
	赵益平 张维 汤晓丹

	14
	Noah Loren
	美国，宁波大学教师
	张维
	赵益平 张维 汤晓丹

	15
	Jamy
	英国，诺丁汉大学留学生
	汤晓丹
	赵益平 张维 汤晓丹

	16
	小口诚
	浙江大学宁波理工学院 教师
	王夏青 
	王夏青 夏洁 杨文龙

	17
	小林郁
	浙江大学宁波理工学院教师
	胡晓婷
	胡晓婷 夏洁 陈奇伟 陈颖

	18
	石井康男
	浙江万里学院 教师
	陈晓芳
	陈晓芳 陈婷婷 赵晓晨 胡文杰 杨文龙

	19
	松下三千代
	宁波爱心日本语学校 教师
	陈颖
	陈颖 陈晓芳 夏洁 胡晓婷 陈奇伟

	20
	高光义博
	浙江大学宁波理工学院教师
	赵晓晨
	赵晓晨


2010《用声音叙事—在甬外籍人士眼中的宁波》系列活动成果

	序号
	成果名称
	指导教师

	1
	蔡亮 蔡蕾 宁波城市涉外形象及满意度调查报告（已提交相关部门） 
	

	2
	陈雯雯 胡慧中 董达. “宁波给了我实现理想的舞台” 《宁波日报（开发导刊）》，2010.08.10
	蔡亮

	3
	陈雯雯.“外籍人士与宁波文化交融越来越紧密”[N]；杭州《都市快报》，2010.07.28
	蔡亮

	4
	陈雯雯 郑丽琼 杨文龙 在甬外籍人士眼中的宁波形象暑期社会实践调研报告
	蔡亮、蔡蕾

	5
	用声音叙事—在甬外籍人士眼中的宁波 （编辑中、未出版）
	

	在华外籍人士文化交融与社区参与典型案例之城市篇

	序号
	成果名称
	完成者

	1
	在华外籍人士文化交融典型案例之北京篇
	陈雯雯 胡慧中 董达

	2
	在华外籍人士文化交融典型案例之广州篇
	袁晓燕，钟威萍，李亚亚

	3
	在华外籍人士文化交融典型案例之上海篇
	金晶 沈渊桑 苏霞

	4
	在华外籍人士文化交融典型案例之杭州篇
	郑丽琼 林珊珊 陈棵可

	5
	在华外籍人士文化交融典型案例之宁波篇
	赵益平 张维 汤晓丹


2010年《用声音叙事—在甬外籍人士眼中的宁波》文集汇编目录

	序号
	文章名称
	作者

	1
	我在宁波的完美蜕变
	胡慧中

	2
	交流，超越肤色
	郑丽琼

	3
	喜欢，只因你是宁波
	董达

	4
	Peter：阿拉德国宁
	金晶

	5
	在自行车上见证的巨变                     
	钟威萍

	6
	中国，第二故乡
	苏霞

	7
	一个新的视点
	张维

	8
	缘起一份特殊的问卷
	陈雯雯

	9
	惊喜，宁波
	汤晓丹

	10
	工作，让我和宁波结下了不解之缘
	李亚亚

	11
	我与宁波有个约会
	沈渊桑

	12
	宁波，难以割舍的爱
	袁晓燕

	13
	平凡中的浓情
	赵益平

	14
	Hello,宁波
	林珊珊

	15
	行在江东
	陈棵可

	16
	交流，融化你的寂寞空间
	杨文龙

	17
	新不了情
	夏洁

	18
	一封中国学生的来信
	赵晓晨

	19
	喜剧小口诚
	杨文龙

	20
	暑期实践让东西方相遇
	赵益平


论坛组委会
（2010．10．20 —— 2010．11．20）
主    任：

庞继贤（浙大宁波理工学院 外国语分院院长）

副 主 任：
   谌晓煜（浙大宁波理工学院 外国语分院党总支书记）

叶琴法（浙大宁波理工学院 外国语分院副院长）
梁雪松（浙大宁波理工学院 外国语分院副院长）
论坛特约顾问：陈斌（浙大宁波理工学院 宣传部部长）
郁怡汶（浙大宁波理工学院 外事处处长）
特聘外籍顾问：DR. Abigail Elizabeth Mann  
论坛秘书：

蔡亮（浙大宁波理工学院 外国语分院讲师）

13486671139; byroncai@hotmail.com

俞峰（浙大宁波理工学院 外国语分院党政办主任）

13586686010; endyyu@nit.zju.edu.cn
陈印昌（浙大宁波理工学院 外国语分院学工部教师）
15888586646; cyc@nit.zju.edu.cn
论坛委员：蔡蕾、喻旭燕、程萌、韩颖、张静燕、吴丹苹、李炜
志愿者团队：  盛 芳 （外国语分院学生会主席）15067422971
关尔佳（外语国分院团学社副主席）15067422869

胡慧中（外语国分院公共演讲社社长）15067422864
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